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J e g y z ő k ö n y v 

 

Készült: Kesztölc község Képviselő-testületének ülésén 2010. április 28-án. 

Ülés helye: Polgármesteri Hivatal Tanácsterme 

 

Jelen vannak: Hertlik Mihály, Kochnyák Sándor, Makovics Zoltán, Mészáros János, Szivek 

Péter, Tordáné Petrik Etelka képviselők, 

Gaál Lajos polgármester, 

Bognárné dr. Solymoskövi Veronika jegyző, jkv.-vezető 

 

Gaál Lajos: Tisztelettel köszöntöm Dr. Némethy Istvánnét a Családsegítő Szolgálat 

vezetőjét, a Kiserdei óvoda vezetőjét, és az Idősek Napközi Otthona vezetőjét, valamint a két 

családsegítőnket, akik gyermekvédelmi-, és családsegítő munkában itt a községben 

tevékenykednek. Köszöntöm Jegyzőasszonyt, köszöntöm az anyakönyvi részleg vezetőjét, és 

a népesség nyilvántartót, a gazdálkodási főelőadónkat.  

Megállapítom, hogy a megválasztott képviselők száma 10 fő, jelen van 7 fő, az ülés 

határozatképes. 

Napirendi pontok:  

1. Beszámoló a két ülés közötti időszak eseményeiről,  

2. Hatósági munka a Polgármesteri Hivatalban,  

3. Tájékoztató a család- és gyermekvédelemről,  

4. Beszámoló az Idősek Otthona tevékenységéről,  

5. 2009. évi zárszámadási rendelet megtárgyalása,  

6. Oktatási társulással kapcsolatos feladatok,  

7. Egyebek.  

Megkérdezem a tisztelt képviselőtársakat, hogy van-e valakinek a felsorolt napirendekkel 

kapcsolatban észrevétele, kiegészítése?  

Amennyiben nincs, szavazásra bocsátom. Aki a fent felsorolt napirendet elfogadja, kérem, 

kézfelemeléssel szavazzon! Köszönöm! Tartózkodott? Ellene?  

 

Megállapítom, hogy a testület az előterjesztett napirendet 7 igen szavazattal elfogadta.  

 

1. Napirendi pont 

Beszámoló két ülés közötti időszak eseményeiről 

Gaál Lajos: Az írásos anyagot mindenki megkapta. Van-e valakinek kérdése a két ülés 

közötti időszak eseményeivel kapcsolatban?  

Mészáros János: A beszámolóban azt olvastam, hogy az egyik közelmúltban tartott 

ellenőrzés során azt tapasztaltátok, hogy a szennyvíztisztítóban eltörtek a lapátok? Ez mitől 

törik el?  

Gaál Lajos: Elfáradt. 15 éve működik, és próbálták javítani. A javítási költsége talán 20%-

kal volt kisebb, mint egy újnak a beszerzése. Már tavaly ajánlatot tett a Vízmű erre, hogy az 

ÉCS keret terhére cseréltük ki ezeket a lapátokat. Közben volt egy olyan jogszabályváltozás, 

hogy nem a nitrát tartalmat nézik, hanem az ammóniát. Függetlenül attól, hogy előtisztító 

telep lesz, vagy bővített, akkor is erre szükség van. 

Gaál Lajos: Van még valakinek kérdése?  

Nincs. 

Aki elfogadja a két ülés közötti időszakról szóló tájékoztatót, kérem, kézfelemeléssel 

szavazzon! Köszönöm! Tartózkodott? Ellene? Megállapítom, hogy a testület 7 igen 

szavazattal elfogadta a tájékoztatót.  
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2. Napirendi pont 

Hatósági munka a Polgármesteri Hivatalban: anyakönyvvezetés.  

 

Gaál Lajos: Megkérdezem az anyakönyvi főelőadónkat, hogy kíván-e szóbeli hozzáfűzést? 

Sándorné Farkas Krisztina: Nem, köszönöm szépen. 

Gaál Lajos: Van-e valakinek kérdése a beszámolóval kapcsolatban?  

Amennyiben nincs, szavazásra bocsátom. Aki a hatósági munkáról szóló anyakönyvvezetés 

címszó alatt beadott elszámolót elfogadja, kérem, kézfelemeléssel szavazzon! Köszönöm! 

Tartózkodott? Ellene?  

Megállapítom, hogy a testület 7 igen szavazattal a tájékoztatást elfogadta.  

 

3. Napirendi pont 

Beszámoló a család- és gyermekvédelemről 

Gaál Lajos: Két anyag ment ki, az egyik a gyermekvédelemről a másik a családvédelmi 

munkáról szól.. Sok más nehéz  feladat van, de ez eléggé hálátlan, és embert próbáló feladat 

nagyon kevés sikerélménnyel. Ennek ellenére azt látom, hogy a hölgyek itt nagyon nagy 

lelkesedéssel végzik a munkájukat, amiért külön köszönet, és sok sikert kívánok a 

munkájukhoz a továbbiakban is, és köszönöm az eddigi tevékenységet. Megkérdezem, hogy 

kívánnak-e szóbeli kiegészítést tenni? 

Tordáné Petrik Etelka: Nekem nem kérdésem lenne, csak meg szeretném köszönni a 

Lauráéknak, hogy ilyen segítőkészek, és az iskolásoknak minden területen megtesznek 

mindent, és a szabadidejüket sem sajnálják arra, hogy a gyerekekkel töltik, és tényleg 

mindenféle programokkal gazdagítják az iskola munkáját, ezt szeretném megköszönni. 

Gaál Lajos: Köszönöm szépen. Van-e még valakinek kérdése, vagy hozzáfűznivalója? Nincs. 

Aki egyetért a két beszámolóval és abban elhangzottakkal, kérem, kézfelemeléssel szavazzon! 

Köszönöm! Tartózkodott? Ellene?  

Kesztölc község Képviselő-testület 7  igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Kesztölc község Képviselő-testületének 

38/2010.(IV.28.) számú Határozata 

Kesztölc község Képviselő-testülete a Család és gyermekvédelemről szóló beszámolót 

elfogadja. 

Felelős: Gaál Lajos polgármester  

Határidő: azonnali 

 

4. Napirendi pont 

Tájékoztató az Idősek klubja tevékenységéről tájékoztató 

 

Gaál Lajos: Az írásos anyagot megkapták a képviselők. Vezető Asszonyt kérdezem, hogy 

van –e valami nehézség? Tudom, a járda rossz, azt meg fogjuk nézni. Hétfőtől lesz 

közmunkásunk, aztán megnézzük.  

Makovics Zoltán: Néztem ezt a nagyon nagy mozgást a bent lévő létszámban, tehát, hogy 

általánosan is, hogy ugye nyolccal kevesebb lett a fő, meg az, hogy 17-en elmentek, 9-en 

bejöttek, ennek mi volt az indoka igazából, hogy ilyen nagy mozgás volt? 

Kara Lajosné: Sajnos sokan meghaltak, vagy megöregedtek, így inkább a házi 

segítségnyújtást veszik igénybe, bár ott még elég kevés óraszámunk van, mert 2009 

novemberében lett beindítva.  

Gaál Lajos: Köszönöm szépen! Van-e még kérdés? Aki elfogadja a beszámolóban foglaltakat 

a kiegészítéssel, kérem, kézfelemeléssel szavazzon! Köszönöm! Tartózkodott? Ellene?  

Kesztölc község Képviselő-testület 7  igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
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Kesztölc község Képviselő-testületének 

39/2010.(IV.28.) számú Határozata 

Kesztölc község Képviselő-testülete az Idősek Klubjáról szóló beszámolót elfogadja. 

Felelős: Gaál Lajos polgármester  

Határidő: azonnali 

 

5. Napirendi pont 

2009. évi zárszámadási rendelet 

Gaál Lajos: Megkérem a Pénzügyi Bizottság vezetőjét, hogy tájékoztassa a testületet a 

határozatról. 

Hertlik Mihály: A Pénzügyi Bizottság megtárgyalta az Önkormányzat 2009. évi 

költségvetésének végrehajtását és elfogadásra javasolja.  

Gaál Lajos: Köszönöm szépen! Van-e valakinek? Amennyiben nincs, azért kiegészítem egy-

két szóval., Ma volt itt a könyvvizsgálónk a beszámolóval kapcsolatban jelentést tenni. Külön 

kiemelte a gazdálkodási főelőadó munkáját, ő a látott anyag alapján azt tudja mondani, hogy 

nagyon jó anyagot kapnak a képviselők ebből tudnak dolgozni, úgyhogy ezt még egyszer 

megköszönöm. Hibát nem talált, gratulált ő is a munkájához. Szavazásra bocsátom a dolgot. 

Aki a 2009. évi zárszámadási rendeletünkben foglaltakkal egyetért, elfogadja a Pénzügyi 

Bizottság javaslatát, kérem, kézfelemeléssel szavazzon! Köszönöm! Tartózkodott? Ellene? 

Megállapítom, hogy a testület 7 igen szavazattal elfogadta.  

 

Kesztölc község Önkormányzata képviselő-testületének 

4/2010. (IV.28.) önkormányzati rendelete  2009. évi költségvetésének végrehajtásáról 

 

5. Napirendi pont 

Oktatási társulással kapcsolatos feladatok 

Bognárné: A következő lépés az alapító okirat elfogadása, ahol létrehozunk egy új 

intézményt, amit a társulási szerződéssel gyakorlatilag elfogadott a képviselő testület. Mielőtt 

az új az oktatási intézmény az alapító okiratát elfogadná a Társulási Tanács. A lényeg, hogy 

az összes intézmény, amit bevontunk a társulásba összeolvad, és egy intézményt alakítunk 

belőle közösen. Ehhez el kell fogadni a két oktatási intézményünk átalakító okiratát, a 

következő lépésben pedig az új intézmény alapító okiratát terjesztjük majd a Társulási Tanács 

elé.  

Gaál Lajos: Köszönöm! Amennyiben nincs javaslat, meg kérdés, akkor egyenként, aki az 

átalakító. Illetve az óvodáról szóló átalakító okiratot elfogadja, kérem, kézfelemeléssel 

szavazzon! Köszönöm! Tartózkodott? Ellene?  

 

Megállapítom, hogy a testület 7 igen szavazattal a következő határozatot fogadta el:  

Kesztölc község Képviselő-testületének 

40/2010.(IV.28.) számú Határozata 
 

Kesztölc község képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Napköziotthonos Óvoda Kesztölc 

átalakító okiratát elfogadja. 

 

Felelős: Gaál Lajos  polgármester 

Határidő: azonnal 

 

Aki az iskolára vonatkozó átalakító okiratot elfogadja, kérem, kézfelemeléssel szavazzon! 

Megállapítom, hogy a testület 7 igen szavazattal a következő határozatot fogadta el:  
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Kesztölc község Képviselő-testületének 

41/2010.(IV.28.) számú Határozata 
 

Kesztölc község képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Kincses József Általános Iskola 

Kesztölc átalakító okiratát elfogadja. 

 

Felelős: Gaál Lajos  polgármester 

Határidő: azonnal 

 

7. Napirendi pont  

Egyebek  
Gaál Lajos: Köztudomású, hogy a gyógyszertárunk mellett megomlott egy partfal. Az 

építészünk folyamatosan a helyszínen volt, és vizsgálta már az omlástól kezdődően, kint volt 

a katasztrófavédelem is. Egyet meg kellett állapítani, hogy a miáltalunk használt 

gyógyszertárnak a tetőről lefolyt csapadékvize is hozzájárult ehhez az omláshoz, és az építész 

úr a következő szakvéleményt adta. A beszakadás okát többször vizsgálta a helyszínen. 

Megállapította, hogy a gyógyszertár hátsó fala, és a szomszédos pince záró fala felett a 

folyóka több helyen törött volt, a pince fölötti mögöttes tetőkről ott a gyógyszertár tetőzetéről 

lefolyó csapadékvíz a törött beton folyókából a pince fala mögé jutva áztatta fel, és emiatt 

következett be az omlás. Tekintettel arra, hogy a gyógyszertár épülete az Önkormányzat 

tulajdona, a helyreállítás költségeinek arányos megoszlása indokolt. A költségmegosztást 15-

85%-ban javasolja megoldani úgy, hogy az önkormányzati rész 15%, de maximum 150.000Ft. 

Makovics Zoltán: Egy kérdés. Van ott egy mögötte lévő magánlakás, ahol szintén nem volt 

csatorna, az utólag került oda gyorsan az omlás után. 

Szivek Péter: A patikánál, ami a mienk, ott is van egy pince, ugye? 

Gaál Lajos: Igen. 

Szivek Péter: És ez ki van boltívezve? Azt is meg kéne nézni, hogyha az átázott. 

Gaál Lajos: Nem, az nem ázott. Azt megnézte akkor az építész úr. A homlokfal ázott, tehát 

nem a pince szakadt be itt sem, hanem a pincének a homlokfala.  

Makovics Zoltán: Már van csatorna a patika hátsó felén? 

Gaál Lajos: Amikor az omlás megtörtént, mindjárt felrakattam a csatornát a bádogossal, 

hogy a lefolyó víz már továbbra ne mossa alá a patika falát. Reményeink szerint 

egészségházunk épül, és új patika is, addig valahogy kibírjuk ezt az időt.  

 

Tehát aki egyetért azzal, hogy a 15%-os költséget bevállaljuk maximum 150.000Ft 

helyreállítási költséggel, kérem, kézfelemeléssel szavazzon! Köszönöm.  

Megállapítom, hogy a testület 7 igen szavazattal a következő határozatot fogadta el:  

Kesztölc község Képviselő-testületének 

42/2010.(IV.28.) számú Határozata 
 

Kesztölc község képviselő-testülete úgy dönt, hogy a patika mögötti partfal omlás 

helyreállításához 150.000.- Ft-tal járul hozzá. 

 

Felelős: Gaál Lajos  polgármester 

Határidő: folyamatos 

 

Gaál Lajos: Örömteli hír, hogy nyertünk az IKSZT pályázaton. A könyvtárat mindenképpen 

ki kell vinnünk abból a helyiségből, ugyanis amikor kint voltak a mozgókönyvtári hálózattól 

Dorogon sajnálattal állapították meg, hogy dohosodnak a könyvek. Ha elindul egy 

gombabetegség, akkor nem tudjuk megállítani, tehát mindenképpen át kell költöznünk. Az 
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építész úrral felmérettem a kisiskola állapotát. Sajnos legalább nyolc éve nincs használatban. 

Szétfagyott a keringető-szivattyú, egy radiátorunk lyukas volt, illetve a radiátor szelepeket 

kellett lecserélni. Mivel van most közmunkás szakemberünk, így a munkadíj nem kerül 

pénzbe, illetve lesz közmunkás kőművesünk, az „Út a Munkába” program keretén belül, aki a 

vakolat javításokat, hangsúlyozom, javításokat el tudja végezni. Egy komolyabb dolog lesz, 

amit meg kell csinálnunk, az egyik részben egy leválasztott területen ki kell alakítanunk a 

mosdókat. Tehát két mellékhelyiséget kell kialakítanunk, hiszen ott fog üzemelni várhatóan 

két évig, másfél évig a könyvtárunk. Illetve a Helytörténeti- és bányászati gyűjteményünk oda 

fog átkerülni. Most jelzem, hogy a bányászok már többször jelezték, hogy a helytörténeti 

gyűjtemény kiállításának a helyiségét, meg a bányászatét is rendesen felajánlották a szakipari 

munkájukat is és még a temetőben lévő kialakítandó bányászemlékműnél is vállalták a 

munkának egy részét.  

Mészáros János: Ha jól emlékszem, a kisiskolának van hátul udvara. És azt néztem, hogy a 

falunak van a Helytörténeti múzeuma, ott az udvarban rengeteg ilyen régi eszköz van 

összezsúfolva.  

Gaál Lajos: Igen, ezeknek az eszközöknek a rendezésére most már két helyről van 

ajánlatunk. Egyrészt Horváth István úr, az esztergomi Balassa múzeumnak az igazgatója tett 

egy ajánlatot, hogy kijön, és megmondja, hogy melyik maradjon, és melyik, ami nem oda 

való, de azt a helytörténetire is. Amennyiben ő nem tudná megoldani, Búza úr, a szentendrei 

múzeum  múzeológusa is felajánlott egy csapatot, hogy amennyiben nem tudjuk megoldani az 

esztergomiakkal, ők a nyáron szívesen egy hétvégén lejönnek a csapattal. Megnézik, hogy 

mink van, mi az amit érdemes megtartani, és mi az, aminek muzeális értéke nincs, ha akarjuk 

megtartjuk, mert kötődik a faluhoz, de mindenképpen egy ilyen szelektálásra szükség van. A 

falu, illetve múzeum, a kisiskola udvarára, ugye ott a bányászokkal nem tettünk még le arról a 

tervünkről, hogy egy lejtakna lejáratot tervezünk.  

Makovics Zoltán: Én meg amennyire tudom, arról beszéltünk, hogy vagy a falumúzeumba, 

ha nagyobb hely lesz, akkor egy kisebb kézműves foglalkozásra alkalmas teret próbálunk 

kialakítani. 

Gaál Lajos: Igen, ott a tető alatt meg lehetne oldani, sőt a Szlovák Önkormányzat már idén 

szerette volna ezt a tájház jellegű virágvasárnapi készülődést ott tartani, hogy a nénik ott 

sütöttek volna, meg ilyen, ami régen volt, csak sajnos elcsúsztunk a munkálatokkal.  

Mészáros János: A kisiskolát lehetne olyan irányban is visszaalakítani, mármint a felújításra 

gondolok, tehát hogy többcélúan használni. Tehát lehetne az egyik tanteremben egy régi 

tantermet kialakítani, merthogy akkor egy témán fel lehetne fűzni itt a főúton a turistautat. 

Gaál Lajos: Amint a könyvtár visszakerül a helyére, akkor ott felszabadul majd az a helyiség.  

Van-e még valakinek ehhez a témához? Amennyiben nincs, továbbmegyünk.  

Lakossági megkeresés történt, most már negyedik hónapja tárgyalgatunk, és levelezünk. Egy 

kesztölci lakos magánkezdeményezésre, majd ki fogom küldeni a levelezést, mert hozzájárult, 

hogy két dologban indult el. Egyik a buszok menetrendi idejének módosítása, ez most a 

régiónál van a KDRF közlekedési hatóságánál egyeztetésen, a másik igénye pedig teljesen 

önerőből, ez nem jó szó, önszántából kezdte, hogy Kesztölcre egy vasútállomást szeretne. 

Megírta a leveleket, elküldte, én mondtam, hogy nem tiltakozom ellene, mert tényleg jó lenne, 

csak egy baj van, hogy nincsen közigazgatási területünk a vasút mentén, tehát Dorog, és azt 

hiszem, hogy most csak Dorogé az a rész ott elöl. A vasút azt mondta, hogy ő nem zárkózik el 

előle, de most pont jelen pillanatban ott tartanak, hogy az ilyen csupasz megállókat szüntetik 

meg, ahol semmiféle épület nincsen, mert hát ugye nem gazdaságos. Harmadrészt pedig 

felhívta a figyelmünket a dorogi együttes pályázatra, ahol Dorog a vasútállomás és autóbusz 

pályaudvarnak a közös tervét adta be, és egy ilyen behordó járatokat szeretne kialakítani. De 

nem zárkóztak el. Én ezt az egész anyagot elküldtem a Közép-Dunántúli Régióba a 

Közlekedési Hatóságnak, hogy véleményezzék, hogy van-e értelme, esélye annak, hogy ide 
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hozzunk egy vasútállomást, vagy mit mondanak hozzá. Én úgy érzem, hogy nem sok esély 

van, hiszen már eleve megindokolták a menetidővel kapcsolatban is, hogy Dorogtól 

Leányvárig tartó szakaszon nem célszerű egyrészt a kerülések miatt, másrészt pedig a 

kesztölci elágazáshoz nagyon közel van a leányvári vasútállomás. Így igazándiból csak a 

gázátadó oldalára lehetne tenni az állomást, ha lehetne. Ott nincsen parkolási lehetőség. 

Nekünk arra pénzünk nincs, mert utána írtam a MÁV Dunántúli ZRt-nek, hogy nem a mi 

területünk, és nem is tudjuk megvenni. Hát ők azt válaszolták, hogy nem a terület 

megvásárlása a gond, hanem az üzemeltetés. Hát, ha egy parkolót kiviszünk oda a prérire, az a 

mi területünk lenne, nem az övéké, ellenben a leányvári P+R parkolót ők akarják fejleszteni, 

mert az MÁV terület. Tehát ők azzal válaszoltak vissza, hogy ők nem zárkóznak el semmitől, 

de javasolja, hogy vegyük figyelembe a dorogi beruházást, meg a leányvárit, és, ha még ezek 

után is ragaszkodunk hozzá, ők tárgyalnak velünk, de nyílván, hogy a mi költségünkre. Ezért 

küldtem én el ezt az egész anyagot a Közép-Dunántúli hatóságnak, hogy véleményezzék. 

Minden évben összeülünk a kistérségben egyeztetni, ezeket is meg más közlekedési 

problémákat, akkor ott ezen a fórumon majd el fogják mondani a véleményüket, vagy 

megküldik nekem írásban.  

Mészáros János: Tehát, hogyha jól értem, akkor elvileg ott lenne megálló, ahol van az 

autóbusz megálló, és ott van mögötte az a gázátadó.  

Gaál Lajos: Javasoltam a Közép-Dunántúli Régiónál azt is, hogy nézzék meg annak a 

lehetőségét, hogy napjában háromszor, vagy négyszer, ami régen volt, hogy menjen be a 

kesztölci busz a leányvári vasútállomásra, és úgy jöjjön vissza, oda-vissza alapon. Mert ugye, 

aki tudja, hogy régen a reggeli, déli és esti buszok azok odamentek, és úgy jöttek. Tehát volt 

egy vonatcsatlakozás.  

Szivek Péter: Persze, csak először a MÁV igazítsa úgy a menetrendjét, hogy a vonat be is 

érjen arra az időpontra, amikor be kéne érnie. Mert addig hiába szervezünk oda azokat a 

buszokat, amikor a vonat nem ér oda. 

Kochnyák Sándor: Cséven megszüntették a buszjáratot, pontosan a vonatokhoz 

kapcsolódóan. Úgyhogy most már nem viszik be az utasokat Csévre a buszok. 

Gaál Lajos: Amennyiben nincs más az egyebekben, megköszönöm a részvételt és az ülést 

bezárom. 

 

 

 

 

Gaál Lajos                 Bognárné dr. Solymoskövi Veronika 

polgármester                          jegyző 

 

 

 

 

 

 


